

## What is involved in the exams?

### 考試包括什麼？

The examiner guides a conversation to allow the student to demonstrate their competence in English using the language appropriate to the grade of the exam. At each stage candidates carry out a number of realistic speaking and listening tasks that demonstrate their fluency, accuracy and ability to communicate in spoken English. The GESE information booklet clearly sets out what students need to do at each level.

考官引領考生進行對話，讓學生展示所應考級別適用的英語能力。在每一個級別，學生會進行一連串的會話及聆聽任務，來展示他們運用英語的流暢度、準確性及溝通能力。考試範圍內清楚列明學生在每個級別所需要掌握的文法運用、詞彙、題目及技巧等。

[www.trinitycollege.com/geese](http://www.trinitycollege.com/geese)

[www.trinitycollege.com/geese](http://www.trinitycollege.com/geese)

Stage 級段	Initial 最初級	Elementary 初級	Intermediate 中級	Advanced 高級
GESE Grade 級別	Grades 1-3 1-3 級	Grades 4-6 4-6 級	Grades 7-9 7-9 級	Grades 10-12 10-12 級
Time 考試時間	5-7 minutes 5-7 分鐘	10 minutes 10 分鐘	15 minutes 15 分鐘	25 minutes 25 分鐘
Listening Task 聆聽測驗				•
Interactive Task 互動溝通			•	•
Topic 自選題目		•	•	•
Conversation 對話	•	•	•	•

**Conversation** – An opportunity to demonstrate a realistic exchange of information, ideas and opinions at an appropriate level for the grade.

**Topic** – Before the exam, candidates prepare a topic of their choice – this is used as a basis for discussion (topic presentation at Advanced Stage).

**Interactive Task** – A prompt from the examiner initiates candidate-led speaking and listening interactions – requiring an authentic exchange of information and opinions.

**Listening Task** – Short spoken passages prompt the candidate to demonstrate prediction, deduction and inference skills.

**對話** – 在適當的級別中，切實地交換訊息，意見和觀點等。

**自選題目** – 考生須在考試前準備一個自選題目，考官將根據考生的自選題目作出相關討論(高級階段考生需進行簡報演講)。

**互動溝通** – 考官會給考生一個預設的情況，然後考生須主導口語和聆聽上的互動，並真實地交換訊息及意見。

**聆聽測驗** – 考官讀出短文，引領考生展示預報、推論和結論技巧。

**TRINITY**  
COLLEGE LONDON

Please contact your local Trinity Exam Centre for details on how to enter for an assessment:  
請聯絡以下考試中心查詢及報名參加考試：

[www.trinitycollege.hk](http://www.trinitycollege.hk)

f / TrinityHongKong

YouTube / TrinityCollegeLondon

Trinity also provides the following assessments:  
聖三一同時提供以下考試：

#### English 英語

- ▶ Integrated Skills in English 綜合英文技能考試
- ▶ Spoken English for Work 職場英語口語考試

#### 21st Century Skills 廿一世紀技能

- ▶ Speech Communication Arts 演說溝通藝術
- ▶ Communication Skills 溝通技巧

#### Drama and Performance 戲劇及表演

- ▶ Young Performers Certificates 年幼者表演證書
- ▶ Acting and Speaking 戲劇及演說
- ▶ Musical Theatre and Performance Arts 音樂劇及表演藝術

#### Teaching Qualifications 教學資格

- ▶ Certificate and Diploma in TESOL 英語教學證書及文憑
- ▶ Diplomas in Drama and Speech 戲劇及演說文憑

#### Regional Offices 分區辦事處

##### Hong Kong 香港

7th Floor, Workington Tower  
78 Bonham Strand  
Sheung Wan  
Hong Kong

香港上環文咸東街78號  
華東商業大廈7樓

T +852 2366 3792 / 2142 3921  
F +852 2392 2424  
E [info@trinitycollege.hk](mailto:info@trinitycollege.hk)

##### Macao 澳門

Avenida da Praia Grande, n.º 599  
Edifício Comercial Rodrigues  
10.º andar "E"  
Macao

澳門南灣大馬路599號  
羅德禮商業大廈10樓E

T +853 2870 5784  
F +853 2855 0736  
E [macao@trinitycollege.hk](mailto:macao@trinitycollege.hk)

##### Mainland China 中國大陸

Room 2010, 20th Floor  
Shou Zuo (Ao Xin Ya) Building  
2030 Caitian Road, Futian District  
Shenzhen

深圳市福田區彩田路2030號首座  
(澳新亞大廈)20樓2010室

T +86 (0)755 8347 0295  
F +86 (0)755 8347 0234  
E [info@trinitycollege.com.cn](mailto:info@trinitycollege.com.cn)

#### Head Office 總辦事處

##### United Kingdom 英國

Blue Fin Building  
110 Southwark Street  
London  
SE1 0TA  
United Kingdom

T +44 (0)20 3752 4700  
E [info@trinitycollege.com](mailto:info@trinitycollege.com)

**TRINITY**  
COLLEGE LONDON

Graded Examinations in  
Spoken English (GESE)

英語口語等級考試

Trinity College London Graded Examinations in Spoken English provide an accurate and reliable assessment of a student's ability to communicate face-to-face in English.

聖三一英語口語等級考試為學生的溝通能力提供一個準確和可靠的評核。

A full member of  
**ALTE**  
Association of Language Teachers in Europe

**ALTE**  
Q209

Pathways to Success

聖三一通往成功之路



## What is GESE?

### 什麼是英語口語等級考試?

GESE is internationally recognised as one of the most trusted series of English language examinations for testing speaking and listening skills.

It is a one-to-one conversation with a highly qualified Trinity examiner who comes from the UK.

GESE provides an accurate and reliable assessment of a student's ability to communicate face-to-face in English.

GESE備受國際認可，被認為是一系列針對英語會話及聆聽技巧最值得信賴的的考試之一。

學生與由來自英國的資深考官進行單對單會話。

GESE考試為學生的溝通能力提供一個準確和可靠的評核。

## Recognition

### 認可程度

GESE is used by a number of top local and international schools in Hong Kong and are recognised worldwide by academic institutions, companies and professional organisations.

[www.trinitycollege.com/recognition](http://www.trinitycollege.com/recognition)

GESE受全球學術機構、企業及專業組織認可。很多香港本地知名學校和國際學校均選擇GESE來測試學生的英文程度。

[www.trinitycollege.com/recognition](http://www.trinitycollege.com/recognition)

## Who is the exam for?

### 適合什麼人參加?

GESE is suitable for all students, whatever their level, from absolute beginner to full mastery. Typically, learners range from school or college students to mature learners wanting to improve their English skills for educational and professional purposes. GESE is available for learners aged four to adult.

GESE適合所有程度的學生，不論是初學者或是高程度人士。一般情況下，學生及在職人士均希望以此考試來提高英文技能，作學習和專業用途。GESE適合四歲至成年的學生。

### Academic levels 級別對照表

Trinity GESE Grade 聖三一英語口語 等級考試級別	Typical HK/Macao school level 一般香港/ 澳門學校程度	Level suitable for 相當水平程度	Common European Framework 歐洲語言 共同參考架構	National Qualifications Framework (NQF) 英國國家資歷架構	European Qualifications Framework (EQF) 歐洲資歷架構	Equivalent IELTS level 相應雅思分數
12	Masters 碩士	Proficiency 精通水平	C2	L3	L4	9
11	University 大學	Studying Overseas – University Level 國外大學水平	C1.2	L2	L3	8
10			C1.1			7.5
9	Secondary School 中學	Studying Overseas – Secondary School 國外中學水平	B2.3	L1	L2	6.5
8			B2.2			6
7			B2.1			5.5
6			B1.2			5
5	Primary School 小學	Entry to EMI Secondary School in Hong Kong 進入香港英文中學	B1.1	E3	L1	4.5
4			A2.2			4
3			A2.1			E2
2	Primary School 小學	Beginner 初學者	A1	E1		
1			Pre-A1			

The CEFR, UK NQF and EQF structures enable learners, employers, teachers and institutional authorities to compare the levels of qualifications from one country with those from another.

歐洲語言共同參考架構(CEFR)，英國國家資歷架構(NQF)，歐洲資歷架構(EQF)讓學生、僱主、教師及政府機構比較來自不同國家的資格程度及水平。

## Benefits of taking GESE

### GESE的好處

- Builds confidence in English language communication. GESE assesses what candidates can actually do rather than just what they can remember – motivating learners to progress to the next level.
- Internationally recognised certificates can help to demonstrate your ability to communicate in English when applying to English Medium of Instruction (EMI) schools.
- 12 levels; clear progression pathway.
- Accepted for UK visa/immigration.

- 建立以英語溝通的信心。GESE評估考生能夠真正運用英語的能力，而不是靠死記硬背，有助鼓勵學生逐步挑戰更高的級別。
- 獲得國際認可的證書，在報讀以英語為授課語言的學校時可充份展示其英文溝通的能力。
- 共12個級別，清晰的進級目標。
- 被接受為英國簽證及移民申請。



### Certificate 證書

Young students receive a Trinity sticker on completion of their examination. Exam reports are made available within two weeks and successful candidates receive their certificates from London six to eight weeks after the examination.

年幼的考生會在完成考試後獲得貼紙。考試成績單會在兩個星期之內發出，合格的學生將於六至八星期內收到由倫敦發出的證書。



‘Being able to communicate in English will help me a lot in work and in life in the future. If I can pass this Trinity spoken English exam, it will prove that I have greatly improved my English, and I will also be very confident in other areas....’

‘能夠以英語溝通對我以後的工作和生活有很大的幫助。如果能夠在GESE考試取得合格成績，將證明我的英語有顯著的進步，令我更有信心面對其他方面的挑戰。’

Liu Xuan 劉璇  
2000 Olympic Gold Medalist  
2000年奧運金牌得主